
Uddrag af takstblad 2025 og forslag til taksblad for 2026  
  
  
Anlægsbidrag (Tilslutningsbidrag):  
  

2026  2025*)  

Hovedanlægsbidrag pr. forbrugsenhed  8.000 kr.  8.000 kr.  
Forsyningsledningsbidrag pr. ejendom (matr.nr.)  20.000 kr.  20.000 kr.  
Stikledningsbidrag  
  
Driftsbidrag:  

8.000 kr.  8.000 kr.  

Fast årlig afgift pr. måler enhed   600 kr.  500 kr.  
Fast årlig afgift til ledningsudskiftning pr. forbrugsenhed  900 kr.  300 kr.  
Vandafgift pr. m³  7,00 kr.  7,00 kr.  
Statsafgift for ledningsført vand pr. m³*)  6,37 kr.  6,37 kr.  
”På vej mod pesticidfri drift” pr. forbrugsenhed  
  
Gebyrer:  

 300 kr.  2 kr./m3 

Lukkegebyr plus påløbne omkostninger  400 kr.  400 kr. 
Genåbningsgebyr plus påløbne omkostninger   400 kr.  400 kr. 
Rykkergebyr pr. gang (1.gang 14 dag efter rettidig betaling)  100 kr.  100 kr. 
Fraflyttergebyr   200 kr.  200 kr.  
Tilflyttergebyr  200 kr.  200 kr.  
  
Priser er ekskl. moms med mindre andet fremgår af takstbladet, som forefindes på vores hjemmeside.  
  
*) Priser ekskl. statsafgift er godkendt på generalforsamlingen 18. marts 2024. Statsafgiften er fastsat i den 
senest vedtagne ”Lov om afgift på ledningsført vand.  
  
Drikkevandkvaliteten i 2024   
  

Analyse parameter  Enhed  Resultat  Højest tilladelig værdi  

Hårdhed  dH  16,0  Beregnet værdi  

Jern  Mg/l  <0,01- 0,21 0,2  

Mangan  Mg/l  <0.003  0,02   

Arsen  μg/l  1,1 - 3,5  5  

Coliforme bakterier 37O C  Antal  <1  0-10 påtale, >20 kogepåbud  

E. coli  Antal  <1  0  

Kim tal 22 C  Antal/ml  0  200  

<: mindre end    
      
De anførte værdier er fra 6 vandprøver udtaget i 2024. Af vores hjemmeside fremgår de enkelte 
vandanalyser.    
Vores vandkvalitet er god. Vi havde udfordringer med et højt jernindhold og indkøb at ny 
doseringspumpe for fjernelse af arsen, har som forventet fået vandets kvalitet godt under 
grænseværdierne.  
  
Vi har ikke konstateret PHA-, PFAS-forbindelser, Chlorphenoler, Pesticider eller andet i vores vand.  

   
 

Ordinær generalforsamling i Andelsselskabet 

  
  

Kerte og Omegns Vandværk  
  

afholdes              
  

mandag den 31. marts 2025 kl. 19.00   
  

klubhuset, Kertevej 61 i Kerte.  
  
Dagsorden:  
  

1. Valg af dirigent  
2. Bestyrelsens beretning.  
3. Det reviderede regnskab forelægges til godkendelse  
4. Budget for det / de kommende år forelægges til godkendelse.  
5. Behandling af indkomne forslag 
6. Valg af medlemmer og suppleant til bestyrelsen  
7. Valg af revisorer og revisorsuppleanter.  
8. Eventuelt.  

  
Ad. 3   Uddrag af regnskab for 2024 er trykt i nærværende folder. Revideret og fuldt 

regnskab vil blive gennemgået for godkendelse på generalforsamlingen.  
Ad. 4   Forslag til takster for 2026 fremgår af folderens bagside. Bestyrelsen lægger op til 

der skal ske en kraftig prisstigning, som følge af at behovet for renovering af vores 
ledningsnet er stort.  

Ad. 6         Flemming, Pia og Kai er på valg.  
                  Valg af suppleant til bestyrelsen.  
Ad. 7         Valg af revisorer og suppleanter 

 
Formand: Kai Egede Jensen    

 
41 23 45 04  

     
  

Hårevej 25, 5560 Aarup  

Kasserer: Pia Hingeberg Kristensen   28 47 77 33    
     
Øvrige medlemmer:  
 

Kertevej 31, 5560 Aarup  

  Martin Jensen    22 42 53 45  
   Jacob Pedersen    23 44 31 15    

 Flemming B. Nielsen   40 80 84 30  
  
Henvendelser vedrørende betaling og adresseændringer skal ske til kassereren. Spørgsmål til 
vandforsyningen, brud på ledninger mv. skal ske til formanden.  
  

  

 

 



Kerte & Omegns Vandværk   
   
Vi har i 2024 solgt 58.495 m3 vand og udpumpet 66.936 m3. Det vil sige, at 8.441 m3 er løbet ud i utætte 
ledninger og samlinger.  Dette svarer til et spild på 11,7 %. i 2024, hvor spildet i 2023 var på 7,0 % og i 2022 
på 2,9 %.   
Spildet var i 2018 oppe på 25,8% og efter vores renovering i 2019 og 2020, kom vi ned på ca. 3 %. Vi ser 
desværre allerede nu efter to gode år, en meget uheldig udvikling med markant flere brud end som vi 
tidligere har set.  
Vi er nødt til at reparere når der kommer brud, for vi ved ikke hvad de kan føre til. Vi er samtidig nødt til at 
tænke forebyggelse ind og dermed renovere og ”gøre” helt færdig når vi har gravet op.  
 
Vi har derfor i vores budgetter for årene frem lagt op til at vores faste bidrag for ledningsudskiftning øges 
markant. Tilsvarende ønsker vi en minde justering af vores faste årlige bidrag til administration og 
håndtering af målere. 
Bestyrelsen har ligeledes drøftet og valgt at ændre betalingen for ” På vej mod pesticidfri drift” fra en 
mængdebasseret betaling, til et fast årligt bidrag i 10 år. Herefter forventes bidraget at udgå. 
  
Vores ledningsnet udgør samlet ca. 38 km og er fra 1960erne. I 2019 og 2020 renoverede vi ca. 8,5 km af 
vores hovedledninger. Vi har holdt en lille pause som følge af BNBO-arbejdet, men nu hvor det er faldet på 
plads, så skal vi i gang igen. Vi er i færd med at registre kritiske områder, for en prioritering af vores indsats. 
Vi har fokus på Kaslund, lokale områder i Hjerup, Faurskov, på Nedermarken og den lange strækning fra 
Hjerup syd til Middelfartvej i Stubberup. Men - måske dukker der nye steder op.  
  
I forhold til BNBO, så har vi i 2024 gået og ventet på at en hastelovgivning som skulle pålægge kommunerne 
at påbyde sprøjteforbud i de indvindingsområder, hvor det ikke har været muligt at opnå frivillige aftaler. 
Lovgivning kom i sommeren og den pålagde kommunerne, at der skulle være meddelt et sprøjteforbud inden 
årets udgang, og at forbuddet skulle træde i kraft inden udgangen af 2025. 
Assens Kommune som vi tilbage i 2023 bad om at tage handling, ønskede politisk på ingen måde at 
involvere sig i sagen, før der direkte lå et pålæg i lovgivningen om kommunes handling. Politisk fandt man 
ikke at pesticider er et så stort problem, som vi ellers går og læser om i avisen og hører fra eksperter. Det var 
den politiske opfattelse, at det ikke er så farligt som der tales om. 
Den 3. december fik vi endelig Assens Kommunes varsling om et forestående påbud med ikrafttrædelse den 
1. oktober 2025 og med en frist for kommentering inden 17. december 2024. Kerte Vandværk fremsendte 
vores bemærkninger, hvor vi ønskede at ikrafttrædelsesdatoen skulle fremrykkes til 1. marts 2025. Herved 
kunne vi undgå endnu en sæson med sprøjtning.  
Den 23. december 2024 fik lodsejerne et endeligt påbud fra Assens Kommune. I påbuddet imødekom 
kommunen vandværket i vores ønske. 
Vi tænkte - at nu var dette overstået og med et godt udfald.  
Kerte Vandværk havde oprindeligt tilbud lodsejerne en erstatning på 750.000 kr. og kommunen var kommet 
frem til en endelige erstatning til 740.000 kr. 
 
Glæden var dog kort, for den 7. januar 2025 blev vi kontakter af kommunen igen, da den nærmeste nabo til 
vandværket ikke kunne acceptere ændringen. Naboen til vandværket ønskede nu, at sprøjteforbuddet først 
skulle træde i kraft den 1. juni 2025 for hans vedkommende. Kommune oplyste nu, at de var indstillet i at 
acceptere dette, og uanset hvad vandværket ville sige eller mene. Kommunen ville ikke længere høre på 
vores argumentation, og det til trods for en nærmere beskrivelse af problemet netop med dette områdes 
placering. To andre mindre ejendomme, som ligger lidt længere væk fra vandværkets boringer, accepterede 
den 1. marts 2025. Udfaldet blev derfor af det samlede område på ca. 6.6 ha., at der fortsat kan sprøjtes på ca. 
4,9 ha, i 2025. 
 
I den daglige drift på vandværket har vi primært arbejdet med en indkøring af et nyt styringsprogram for 
vandværket og en optimering af vores skylleprocesser for fjernelse af Arsen. Vandværkets 
styringsprogram ligger nu stærkt beskyttet for ”hackere” ved VCS og de seneste vandprøver viser, at 
vores drikkevand er af bedste kvalitet. 

  
Traditionen tro vil jeg benytte lejligheden til at takke vores bestyrelsesmedlemmer for deres arbejde i 
bestyrelsen.  

For mit eget vedkommende må jeg sige, at det har været en meget nedslidende og svær proces at opleve, et så 
stort svigt fra Assens Kommunes side, et total uforstående krav fra nærmeste nabo om at sprøjte til yderste 
grænse og erfare, at Kerte Kirke og dermed dets menighedsråd, ikke ønsker at udvise samfundssind og 
frivilligt indføre et sprøjteforbud på alle kirkens jorde.  
Der er i dag sprøjteforbud på selve kirkegården og i præstens have men ikke der, hvor det har en effekt på det 
vand vi alle drikker.   
 
Kai Egede Jensen - formand 

  
 
   

 Uddrag fra regnskab 2024    

Indtægter 
Fast afgifter  

   2024 
165.565  

Budget 
167.500  

Fast afgift, ledningsudskiftning  98.739  100.500  
Fast afgift, pesticidfri drift – 1 år  115.198   123.000  
Vandforbrug inkl. reguleringer fra tidligere år m.v. 
Øvrige indtægter  

389.032 
    1.200  

430.500 
                 0 

Indtægter i alt  769.734  821.500  
     
Udgifter     

Driftsomkostninger     

Vedligeholdelse af ledningsnet  224.806  80.000  
Vedligeholdelse af vandværksbygning med installationer  46.292  15.000  
Køb af el   47.963   110.000  
Køb af kemi  5.260  6.000  
Serviceeftersyn og rengøring af vandværk mm  60.655  18.000  
Driftsomkostninger i alt  384.976  186.000  
Dækningsbidrag 384.758 -  
Personaleomkostninger     
Løn til formand og kasserer  
Andre personaleomkostninger 

75.000  
11.850 

87.000 
         0  

Personaleomkostninger i alt  86.850  87.000  
Administrationsomkostninger mv.     

Møder. Kursus, Annoncer, Kontor mv. 24.583   22.000 

Forsikringer    10.432  8.000  
Kontingenter    9.221     12.000  
Ledningsregistrering  19.259  30.000  
EDB- omkostninger hjemmeside og gebyrer    8.645  20.000  
EDB-omkostninger, økonomisystem (Rambøll m.fl.) 
Vandprøver  

24.172 
22.283  

23.000 
34.000  

Kontorartikler, telefon, internet, annoncer mv.    20.000  
Generalforsamling, møder og repræsentation      5.000  
Revisor regnskab og øvrig assistance, rådgivning mv.  39.500  25.000  
Tab på debitorer     236          0  
Administrationsomkostninger i alt   158.331  174.000  
Afskrivninger   339.807           - 
Driftsresultat før finansieringsomkostninger -200.230   
Andre finansielle omkostninger  
Årets resultat – over eller underdækning 

-104.619 
-304.849  

 

   
Balance pr. 31. december 2024 vil blive præsenteret på 
generalforsamlingen.  


